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Så er sommerferien ved at gå på hæld - for nogen - og der er begyndt at komme lidt
gang i tingene igen, ihvertfald en smule.

Koran-afbrændinger og deraf følgende reaktioner blev da lige sat på dagsordenen
må man sige, og Venstres Hovedbestyrelse blev indkaldt med 35 minutters varsel
forrige  søndag - men det nåede vi også. (Mere om dette lidt længere nede)

Men også lokalt begynder tingene at rykke lidt - og derfor denne hilsen til dig.
 

OPSTILLINGSMØDE EU OG FOLKETINGET

Første arrangement i Venstre Bornholm efter sommerferien, bliver opstillingsmødet
den 15. august - og vi håber selvfølgelig at se rigtigt mange medlemmer der.
Nej det er ikke fordi at der er et folketingsvalg på vej, men reglerne siger, at vi skal
have valgt kandidater senest 1 år efter sidste FT-valg, så derfor.... Og EU valget
kommer næste år, så det tager vi med samtidigt.

Kredsen er vært ved ka�e og kage, og ellers har vi kandidater til både EU og
Folketinget der vil stå for "underholdningen".

Jeg håber at se mange til mødet, hvor der vil blive lejlighed til at sige hej til
kandidaterne (og os andre), og få en snak med dem. Ved godt at denne slags møder
er fyldt med faste procedurer og regler - men jeg håber, at vi alligevel kan få en snak
om mangt og meget, og hvad der ellers rører sig.

 

BESØG AF JACOB ELLEMAN-JENSEN

Det er så noget vi har vist lidt om i nogen tid, at det ville komme til at ske - men da
pressen havde fået nys om det forleden, fandt jeg det rigtigt at orientere
medlemmerne hurtigt om dette, da jeg mener at den slags skal medlemmerne
selvfølgelig have at vide først.

Jeg kan ikke fortælle så meget mere på nuværende, for vi kender end ikke datoen
endnu, ej hellere det speci�kke indhold - men jeg kan da sige så meget, at vi har
allerede taget fat i at snakke om det, så når vi får detaljerne, så er vi i gang.

Jeg har dog hørt en lille fugl synge om, at eftersom Jacob skal rundt i alle storkredse,

bliver det med et "fast" oplæg, og så kommer det jo an på medlemmerne
efterfølgende - vi får se hvad der er på programmet.

Personligt håber jeg at vi kan få en god snak, svar på de spørgsmål der er og høre
lidt om hvad at Venstre vil i regeringen. Vi har alle læst hvad der siges i pressen -

men det er dog noget andet og få det direkte fra formanden - og høre hans ord om
det direkte.

Jacob var med til det møde der var i hovedbestyrelsen forrige søndag (det med
koran-afbrændingerne), og han virkede som han var i �n form, og det håber jeg
holder ved. Folketinget er ikke i fuld fart endnu, men der er jo nok og tage fat på - så
Jacob kommer ikke til at kede sig, men jeg er nu glad for at han kigger forbi
Bornholm også - det er nogen tid siden vi har haft besøg fra "toppen", og håber at
når datoen er kendt, at kan præsentere et rigtigt godt program for dig - og det kan
give dig lyst til at deltage.

 

BUDGETTET.....

Ja, det er jo så til gengæld ikke just de gode nyheder der kommer her. Desværre.

Tallene er ikke blevet mirakuløst bedre, men budgettet er tilsyneladende "ferie-

ramt".... Det forlyder at der er lidt småsnak, men de dybere forhandlinger,
præsentationer og gennemgang af muligheder, vil først ske når at de kommer til
budgetseminar 2 der ligger den 22/8, samt 2-dages budgetforhandlinger 4.-5.

september. Det er der, der for alvor tages fat, og så må vi se hvad at der kommer ud
af de dage.

Jeg har talt med vore folk i KB, og de ser frem til de kommende forhandlinger med
spænding, og hvad der kommer på bordet. Ingen tør pt spå noget om hvad der
kommer til at ske, for alt er rent ud sig i spil.
Man skal ikke have læst mange år, for at gennemskue at det bliver nogle hårde
forhandlinger i år - og ikke specielt sjove - for underskuddet skal �ndes. Det havde
været sjovere, hvis at der var 200 mio i plus, men det er nærmest ønsketænkning.

Ja, jeg er mindst lige så spændt som du på hvad der kommer ud af de dages
forhandlinger - for jeg tvivler ærlig talt på, at der bliver tale om en lokal "varme-

check" der bliver det første man vedtager. Det havde været rart, men.... Vi må hellere
se lidt realistisk på det.
Jeg tør ikke gætte på hvor at det ender - overhovedet. Vi kan gætte, vi kan mene -

men i sidste ende er det jo hvad at der kan opnås �ertal for - og hvem tør spå om
noget der ? Jeg tør ikke.

 

KORAN SAGEN

Som skrevet så blev Venstres Hovedbestyrelse indkaldt i haste-haste tempo sidste 

søndag, hvilket siger lidt om hvor alvorligt man så på denne sag. Indrømmet, jeg
undrede mig egentligt lidt, for jeg havde ikke helt forestillet mig at den ville få så
megen opmærksomhed, men der tog jeg godt nok fejl - for der kom da godt nok fart
i den sag her først på ugen.

En ting ved denne sag er, at der er så utroligt mange vinkler i den, og man kan blive
ved, ved og ved med at �nde nye. Ytringsfrihed, sikkerhedspolitik, udenrigspolitik,

NATO, økonomiske interesser, religion, krigen i Ukraine og beskyttelse af minoriteter
er bare nogen af dem - og alene her, er det jo rene minefelter at bevæge sig ud i -
hvad den efterfølgende debat også har vist.

Hvad der er op og ned i den - det vil jeg lade være op til den enkelte at afgøre, men
jeg sad tilbage med indtrykket efter Hovedbestyrelsesmødet, at V har gode,

kompetente personer på sagen, og det har jeg tillid til, de løser bedst muligt.



At det så kommer til at berøre os, i form af yderligere grænsekontrol ved
gennemrejse i Sverige - den havde jeg ikke lige set komme, men det må vi
acceptere, indtil der �ndes en løsning på tingene.

En ting er sikkert - uanset hvad at man �nder på, så kommer der ballade over det.
Men hvis at man ikke gør noget - så kommer balladen også, så det er godt nok "op
ad bakke her", for hvad gør man så ?

 

INDKØBS SAGEN I FORSVARET

Nej det tænker jeg ikke var den sag at Jacob gerne ville have startet med, og efter
hvad jeg læste i går - så er det heldigvis ikke Jacob der har givet forkerte oplysninger,
men blot videreformidlet hvad at han har fået. Selvfølgelig er det ham der har
ansvaret i sidste ende - og han får nok en næse (hvor mange var det at hans far �k
da han var minister ?), og så håber jeg inderligt at der bliver ryddet godt og grundigt
op.

Forsvaret får tilført 140 mia kroner - og hvis de samme folk skal behandle det, så skal
der dælme være styr på sagerne !!!

 

EKSTRAORDINÆR GENERALFORSAMLING I ØST

Den skal vi have - og lige så snart at datoen er kendt, så meldes den ud - bliver
formentlig først i september, da der lige er nogle praktisk detaljer der skal på plads.

Indrømmet, det er ikke lige noget jeg er så stolt af, er nødvendigt - men eftersom jeg
rykkede over i formandsstolen for kommuneforeningen, så skal Øst have en ny
formand - så beklager, den må jeg tage på min kappe.

Øst´s bestyrelse skal mødes ganske snart, hvorefter tingene bliver meldt ud - men da
det har været sommerferie, har det stort set været umuligt at samle bestyrelsen før
nu, hvorfor det har været udsat lidt. Vi ved det godt - men også her har vi været
udfordret af tidspunktet, men der arbejdes på sagerne.

 

KOMMUNEFORENINGEN

I kommuneforeningen starter vi efteråret op med et bestyrelsesmøde den 10. august
- og det ser jeg også frem til.
Der er mange spændende punkter på dagsordenen - bl.a. skal vi have talt om en
overordnet strategi for hvorledes at vi informerer vore medlemmer bedst muligt. I
dag har vi Facebook og vor internet-side (plus det du sidder og læser nu) - og der
skal vi have lavet en overordnet strategi for hvorledes det skal gøres.
Allerede nu har vi opdateret kalenderen (på hjemmesiden), med alle de møder o.a.

og der er faktisk pænt booket ind allerede. Kig ind under "Kalender" på
www.venstrebornholm.dk - der står det.

Vi har også �ere projekter i støbeskeen, som kommer til at involvere dig, idet det er
medlemsaktiviteter. Jeg håber at tingene lykkedes, og så bliver du selvfølgelig den
første der hører herom.

 

EFTERÅRET OG AKTIVITETER

Som du kan se af alt dette, så er vi også ved at komme ud af "starthullerne" og
komme i gang. Der er så mange ting vi gerne vil, og målet er ét - at lave noget for
vores medlemmer. Det være sig informationsmøder, besøg både hos �rmaer, men
også besøg fra Borgen. Ideerne mangler ikke, men alt skal passe sammen - men vi
hviler ikke på laurbærrene, vi forsøger, forsøger og bliver ved med at se hvad vi kan
få til at lykkedes, og ser frem til at kunne invitere dig til disse ting.

Hvorfor ? Det er ganske logisk - det er simpelthen fordi at vi gerne vil vore
medlemmer. Og vi vil også gerne �ere medlemmer - så kender du nogen der gerne
vil være med, så.... Det behøver jeg vist ikke sige ret meget om.

Tak for alle tilbagemeldingerne jeg har fået - både på det ene og andet, via mail,
telefonopkald og dem der har kigget forbi.
Det varmer og det er SÅ dejligt at vide, hvad vore medlemmer går og tumler med -

så hermed en opfordring herfra: Fortsæt endelig, for det er guld værd for os at vide
hvor at du er - og hvad der vitalt for dig.

Venlig hilsen

Michael Hornshøj

 

 

 

Ønsker du at kontakte Venstres Kommuneforening i Bornholm, kan du skrive til formand@venstrebornholm.dk

Venstres Kommuneforening i Bornholm
c/o Venstres Landsorganisation Søllerødvej 30 Holte 2840 Danmark
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